
Punt 15 
Algemene provinciebelasting bedrijven – aanslagjaar 2016 – vaststelling 
 
Punt 20 
Voorstel tot verlaging van de provinciebelasting voor bedrijven (N-VA, Johan Pauly) 
 
De voorzitter: 
Aangaande dit punt werden twee amendementen ingediend. 
 
De heer Johan Pauly: 
Geachte gouverneur, geachte deputatie, geachte voorzitter, beste collega’s.  Ik had hier kunnen staan met de 
tekst die ik in juni van dit jaar heb gebracht.  De dingen die ik toen gebracht heb, zijn nog altijd geldig.  Het 
jammere is dat er nog steeds niets veranderd is. 
 
Zoals jullie weten heb ik toen namens de N-VA-fractie een voorstel ingediend om de belasting voor de 
Limburgse bedrijven te verminderen.  Ons voorstel was tweeledig.  Bedrijven die op 1 januari 2016 gevestigd zijn 
in Limburg, krijgen een korting op hun belasting van 50% en dit gedurende drie jaar.  Bedrijven die opstarten 
vanaf 1 januari 2016 krijgen gedurende drie jaar een belastingkorting van 100%.  Deze laatste maatregel was een 
permanente maatregel. 
 
Beste collega’s, ik breng het voorstel niet zomaar opnieuw.  Ik breng het voorstel om weldegelijk te proberen 
dingen in beweging te zetten.  Maar als ik onze kleine discussie van deze week in de commissie terug 
overschouw, zie ik gewoon dat er niks veranderd is.   
 
Door ons voorstel in juni te brengen, wilde ik het politieke spel op een eerlijke manier spelen.  Ik deed het uit 
respect voor de mensen die bezig waren met de opmaak van de budgetten.  Uit respect voor u, gedeputeerde 
Smeets, omdat ik weet dat de opmaak van een budget geen gemakkelijke taak is.  Respect, waar sommigen in 
de deputatie wel de mond van vol hebben maar het zelf niet toepassen, en dat in de hoop om in de weken na de 
raadszitting van juni ons voorstel opnieuw te kunnen bespreken.  Het bleef oorverdovend stil vanuit het 
provinciehuis.  Maar goed, in al mijn naïviteit had ik misschien beter moeten weten.  Dat is het politieke spel. 
 
In de raadszitting van juni had ik mij al neergelegd bij het feit dat een belastingkorting voor alle bedrijven moeilijk 
te bewerkstelligen was, zeker door het feit dat men er hier de heilige discipline op nahoudt om evenveel 
belasting te heffen bij bedrijven als bij de Limburger.  Ik heb er toen ook nog op aangedrongen om zeker het 
voorstel voor lastenverlaging voor startende ondernemingen mee te nemen in jullie beleidsplannen.  Enkel bij 
gedeputeerde Vandeput heb ik iets vernomen over het begeleiden van startende bedrijven.  Die begeleiding is 
inderdaad nodig.  Maar we hebben in Limburg veel meer nodig.  We moeten ons onderscheiden van andere 
provincies.  Een lastenverlaging voor startende ondernemingen kan zeker zo’n onderscheidende maatregel zijn. 
 
In de commissie probeerde de gedeputeerde zich in alle bochten te wringen om het voorstel toch maar niet 
aanvaardbaar te maken.  Nu ja, ik had ook niet verwacht dat dit zou gebeuren.  Het politieke spel.  Zo moet 
politiek blijkbaar gaan.   
 
De gedeputeerde zei dat het moeilijk was om te bepalen wat een startende onderneming was.  Elk jaar worden 
cijfers gebracht van startende ondernemingen.  Men zal wel ergens een criterium hebben waarop men zich 
baseert om een onderneming als een startende onderneming te catalogeren.  Misschien is een inschrijving in het 
KBO al een indicatie.  Maar, mijnheer Smeets, een belastingreglement wordt opgesteld door de deputatie.  U 
kan zelf de criteria bepalen voor bedrijven die eventueel een lastenverlaging kunnen krijgen.  U hebt dat 
trouwens al gedaan voor de lastenverlaging voor de grootste bedrijven. 
 
Dames en heren provincieraadsleden, ik weet wat de stemming was in de commissie.  Ook dat is uiteraard 
politiek.  De voorbije weken hebben we dikwijls genoeg gehoord dat we als Limburg zelf het heft in handen 
moeten nemen.  Persoonlijk heb ik dat al genoeg gehoord en vind ik dat we echt stappen vooruit moeten zetten.  
We moeten stoppen met als konijnen naar een lichtbak te staren.  
 
Ik kijk in eerste instantie naar de meerderheidsfracties CD&V en Open VLD.  Nu hebben jullie de kans om jullie 
zitje in deze provincieraad te doen gelden.  Nu kunnen jullie echt iets doen voor Limburg en voor de Limburgse 
economie.  Er zitten hier genoeg bedrijfsleiders in de zaal die weten hoeveel moeite het kost om een zaak uit de 
grond te stampen.  Neem nu zelf het voortouw en steun ons initiatief, steun ons voorstel.  Laat zien dat jullie echt 
begaan zijn met Limburg en met de nieuwe starters in deze provincie. 
 
Ik herhaal ons amendement: “De bedrijven die op 1 januari 2016 gevestigd zijn in Limburg, krijgen een korting 
van 50% en dit gedurende drie jaar.  Bedrijven die opstarten vanaf 1 januari 2016 krijgen gedurende drie jaar een 
belastingkorting van 100%.  Deze laatste maatregel is permanent”.  Ik dank jullie namens alle Limburgers en de 
Limburgse starters. 
 



De heer Frederick Vandeput: 
Het is natuurlijk een zeer sympathiek voorstel, mijnheer Pauly.  Onze fractie gaat toch tegenstemmen en wel om 
twee redenen. 
 
Ten eerste stellen we ons de vraag hoe effectief die maatregel zou zijn.  In juni gaf u zelf al aan dat het eerder 
een symbolische maatregel is.  Er gaan niet meer starters komen omdat er een stukje belastingen gaat 
wegvallen.  We denken dan ook dat andere voorstellen beter kunnen zijn binnen dezelfde budgetmarge.  We 
hebben tijdens de besprekingen ook al het voorstel geuit om de community formation nog wat op te drijven.  Dat 
gebeurt ook al. 
 
Daarnaast denk ik dat hetgeen de provincie nu doet, de huidige radiospots waarbij ze zichzelf op de kaart wil 
zetten als dé provincie voor start-ups, ook al een verschil kan maken en een goede maatregel is.  Ik denk dat we 
als provincie op dit moment wel mee aan ’t bouwen zijn aan een situatie.  Een paar jaar geleden durfde je bijna 
niet tegen je ouders zeggen dat je zelfstandige wilde worden.  Nu is start-up iets hips.  Dat is toch een change of 
mind waar wij als provincie aan meewerken.  Dat vind ik goed. 
 
De tweede reden waarom wij tegenstemmen is omdat het volgens ons niet budgetneutraal gaat zijn.  Nieuwe 
bedrijven zijn natuurlijk niet hetzelfde als de aangroei van bedrijven.  Ik denk dat de maatregel zoals u hem 
voorstelt niet de jonge start-ups zou bevoordelen.  Die maatregel zou volgens ons zijn doel missen. 
 
Hoe constructief en sympathiek die maatregel dan ook is, om die twee redenen gaan wij dat voorstel niet 
steunen. 
 
De voorzitter: 
Mijnheer De Meester, mag ik misschien eerst mijnheer Pauly laten antwoorden want hij werd eigenlijk gevat?  Ik 
denk niet dat u tegen mijnheer Pauly iets gaat zeggen. 
 
De heer Johan Pauly: 
Ik vind het fijn dat ik nu dit antwoord krijg.  Daarom hebben we het voorstel in juni gebracht.  De reactie die ik nu 
krijg, hadden we toen ook moeten krijgen.  Die had ik in de weken na het voorstel ook willen krijgen.  Dan 
hadden we misschien aan tafel kunnen zitten en hadden we kunnen bekijken wat mogelijk was.  Maar neen, er 
werd niets gedaan, er werd niets gezegd.  Als we in de maanden, de weken na het voorstel in juni hadden 
samengezeten en dingen hadden kunnen bespreken, dan was er misschien wel iets anders mogelijk geweest in 
Limburg. 
 
Het gaat inderdaad maar over een klein bedrag.  Maar elk bedrag, elke euro dat de startende bedrijven minder 
moeten uitgeven, is een euro uitgespaard.  Daarom heb ik het voorstel opnieuw gebracht. 
 
De heer Wim De Meester: 
Voorzitter, mijn gedachten kunt u niet lezen.  Ik heb al ondervonden dat u regelmatig fout zit.  Ik ga wel iets tegen 
mijnheer Pauly zeggen en het zal positief zijn. 
 
Ik wil eerst inpikken op de tussenkomst van collega Federick Vandeput.  Het verwondert mij dat u verlegen was 
om thuis te gaan zeggen dat u zelfstandige ging worden.  Ik begrijp dat niet.  Ik heb altijd tegen mijn kinderen 
gezegd: “Probeer zelfstandige te worden.  Probeer dat zelf in handen te nemen”.  Wel, de kinderen zijn allemaal 
zelfstandig.  Die zijn van uw generatie.  Het zou goed zijn dat er nog veel meer mensen zelfstandige zouden 
worden. 
 
Het aantal starters stijgt in onze provincie.  Dat is positief.  Wij hebben dat, gedeputeerde Vandeput kan dat 
beamen, regelmatig gestimuleerd.  Acht jaar geleden zelfs al.  Daarom vinden wij het positief dat mijnheer Pauly 
nog meer steun wil geven aan starters, om zo nog meer starters te krijgen.  Wij zouden de startersprovincie 
moeten worden van heel Vlaanderen.  Dat gaat onze economie ten goede komen.  
 
Frederick Vandeput, wij spelen geen politieke spelletjes als het gaat over de toekomst van Limburgers, zeker van 
starters, van jonge mensen die carrière willen maken om ons Limburg er bovenop te helpen.  Wij spelen geen 
politieke spelletjes.  Wij moeten ook geen schorsing vragen, collega Verbrugge.  Wij gaan dit voorstel hartelijk 
steunen. 
 
De heer Hendrik Verbrugge: 
Collega De Meester, het voordeel van ons voorstel is dat we het op voorhand brengen en dat u goed weet wat 
wij voorstellen.  Natuurlijk moet u dan geen schorsing vragen.  Het nadeel van uw voorstellen is dat we ze nooit 
op voorhand weten en dat wij als fractie daarover even overleg willen plegen.  Ik denk dat dat normaal is. 
 
Wat collega Frederick betreft, die ik alsmaar meer apprecieer met zijn tussenkomsten.  Alhoewel, ik vind 
Frederick, dat je hier nu wel een beetje de bal misslaat.  Je zegt dat het voorstel maar symbolisch is.  Je geeft 
wel bijna 2 miljoen euro uit voor een symbool.  We gaan die discussie met mijnheer Peuskens niet openen, toch 



nu niet, misschien straks wel.  Symbolen zijn belangrijk.  Als je zegt dat we de startersprovincie willen zijn…  Ik 
geef mijnheer De Meester daarin 100% gelijk.  Hij slaat de nagel op de kop.  Daar halen wij nog een voordeel uit. 
 
Het gaat er uiteindelijk om exponentiële starters hier te krijgen.  Als die mensen drie jaar vrijgesteld zijn van 
belasting, dat kost de provincie niets.  Het bedrag dat daarvoor nu in de begroting en in het meerjarenplan is 
ingeschreven, zal daardoor niet negatief beïnvloed worden. 
 
De heer Frederick Vandeput: 
Nog heel kort omdat ik toch wel inzit met hoe mijnheer De Meester over mij sprak omdat ik dat niet tegen mijn 
ouders durfde te zeggen.  Dat was natuurlijk niet waar.  Ik gaf gewoon als voorbeeld dat een zelfstandige …  Ik 
moest eigenlijk denken aan de column van Slangen die dat natuurlijk veel cassanter zei.  Die zei een paar jaar 
geleden in zijn column dat een jongere die afstudeert maar twee dingen niet thuis durft zeggen, dat is dat hij in 
de prostitutie gaat en dat hij zelfstandige wordt.  Het ging dus niet over mezelf.  Trouwens, ik heb niet getwijfeld 
tussen de twee. 
 
- gelach 
 
Ik onderschrijf natuurlijk de doelstelling.  We hebben tijdens de rede van de gouverneur gehoord dat de provincie 
er ook werk van maakt en daar hebben we alle vertrouwen in. 
 

De voorzitter: 
Ik denk dat mijnheer Vandeput andere dingen tegen zijn ouders niet heeft durven zeggen, toch zeker niet na de 
eerste keer. 
 
De heer Walter Cremers: 
Ik ben een beetje ontgoocheld als het op deze afsluitende vergadering gaat over het stellen van symbolische 
daden.  Als je echt iets voor beginnende ondernemers wil doen, dan denk ik dat je op lange termijn moet 
denken.  Als er één zaak is -en die ligt hier niet voor, dat is niet aan ons niveau om daarover te beslissen- die de 
beginnende ondernemers op lange termijn het leven moeilijk zal maken, dan zijn dat de permanente 
vergunningen.  Die gaan ervoor zorgen dat de dynamiek die je nodig hebt om nieuwe industrieterreinen aan te 
boren, heel moeilijk gaat worden op lange termijn. 
 
Ik vind het kort door de bocht om met zoiets te komen op dit moment, juist op de dag dat de Vlaamse 
ondernemers aan het pleiten zijn voor een klimaatakkoord tussen onze federale en Vlaamse Regering, nu er 
maandag een klimaattop begint.  Ik denk dat er andere prioriteiten zijn op dit moment. 
 
De heer Johan Pauly: 
Mijnheer Cremers, we hebben hier gepraat over symbolen.  Ik denk dat de Vlaamse Regering er werk van aan ’t 
maken is om die permanente vergunningen aan te pakken, om dat op te lossen. 
 
Ten tweede, we willen inzetten op de toekomst van Limburg.  Elke startende onderneming is de toekomst van 
Limburg.  Elke startende onderneming zorgt voor meer tewerkstelling.  Ik weet niet of u dat goed beseft.  Elke 
jonge startende onderneming zorgt ervoor dat er mensen aan het werk zijn.  Die zijn minder ten laste van de 
overheid, minder ten laste van de sociale zekerheid.  Alstublieft. 
 
De heer Wim De Meester: 
Ja, mijnheer Cremers, u hebt mij weer uitgedaagd. 
 
25 jaar lang heeft uw partij in de diverse regeringen gezeten en u durft hier komen beweren dat anderen naar de 
toekomst moeten kijken.  Ik ga u twee voorbeelden geven.  Eén, de armoede.  Ik heb het hier al verschillende 
keren gezegd.  In 2009 is de armoede in onze provincie met 17,2% gestegen.  En dan gaan we het hebben over 
die zonnepanelen.  Nu moet deze regering puin ruimen omdat uw partij toekomstgericht gedacht heeft met de 
belastingen. 
 
De voorzitter: 
Gedeputeerde, ik weet niet of u nog iets wil toevoegen aan die twee amendementen die zijn ingediend? 
 
Mijnheer Pauly, stemmen we ze apart of stemmen we ze samen?  Ik laat dat aan u. 
 
Apart. 
 

- stemming amendement 1 
 

- stemming amendement 2 
 

- stemming punt 


